
 
 

 

WIJ MOETEN EENS PRATEN….. 

Ledengesprek PvdA Fryslân.  

Donderdag 7 september 2023,     19.30 uur  

Digitaal via MIJNPVDA, PVDA ONLINE  

 

19.00 uur: PVDA ONLINE open: (inloggen, verbinding, geluid en beeld testen).  

Agenda: 

19.30 uur  

1. Opening, Vaststelling agenda 

2. Verslag online Ledengesprek 10 augustus 2023  

3. Ronde provinciaal  

4. Ronde landelijk (Linke samenwerking, Verkiezingen) 

5. Ronde overig 

6. Inventarisatie, vervolg. Welke terugkoppeling moet er komen?  

7. Evaluatie van de bijeenkomst 

8. Rondvraag  

 

Uiterlijk 21.00 uur Sluiting 

 

  



 
 

 

Ledengesprek PvdA Fryslân. 

Donderdag 10 augustus 2023, 19.30 uur 

Aanwezig:  

Arie van Barneveld (voorzitter), Hester vd Schaaf (bestuur), Tineke Hemminga (bestuur), Jaap 

Stalenburg (PS), Heleen van Barneveld-Hoezen, Wolter Postma, Trees Flapper, Karin vd Burg, Henni 

van Asten, Vera Landstra, Habtamu de Hoop(TK), Jan Kloosterman, Willem Roos, Doeke Miedema, 

Jolanda Rötert, Wietze de Haan, Lummie Fokkema. 

Agenda: 

1. Opening 

Om 19.30 opent Arie de vergadering met een welkom en uitleg. Het Gewestelijk Bestuur wilde al 

langer meer in gesprek treden met de leden. Reden voor online vergadering is de urgentie van de 

landelijke ontwikkelingen. We proberen antwoorden te geven op vragen. Als we het antwoord niet 

direct weten komt het antwoord in het verslag. Doel is om input te krijgen, leden aan het woord , waar 

zitten de knelpunten. Laten we respect houden voor elkaars meningen. 

2. Ronde provinciaal, 

Jaap vertelt dat ze in de Staten zijn begonnen in de oppositie. De linkse partijen kunnen elkaar 

vinden. Breder dan alleen GL, ook SP en PvdD. De dames BBB gedeputeerden profileren zich, daar 

zijn zorgen over, maar het ingezette beleid kun je niet met een pennenstreek te niet doen. De jonge 

fractieleden gaan er hard in, er zijn stevige debatten. Leden zijn van harte welkom op het 

fractiebureau om input te leveren, per mail, telefonisch en fysiek op het provinciehuis. Het scherpe 

randje dat er tijdens de coalitieonderhandelingen was is er nu wel af. Thomas Veenstra 

(fractiemedewerker PvdA Statenfractie) fungeert goed als oliemannetje tussen Wetterskip en 

Statenfractie. 

3. Ronde landelijk 

Jaap: De landelijke communicatie vanuit Den Haag is niet zichtbaar, vraag aan Habtamu om zich 

meer in Fryslân te laten zien. 

Willem: er zijn twee sporen voor dit onderdeel: 1 . Landelijke politiek in Den Haag, 2 Linkse 

samenwerking. 

Habtamu: Tijdens PS verkiezing was hij en aantal prominenten niet zichtbaar in Fryslân, dat moet 

beter. Wel heeft hij elke dinsdag (bij het vragenuurtje) minimaal vijf keer een Fries onderwerp onder 

de aandacht gebracht. De opdracht aan zichzelf is om in  de onderlinge contacten en externe 

bezoeken scherper te zijn. Hij stelt zich weer verkiesbaar. We (vanuit Den Haag) hebben meer oog 

voor de regio. Wil graag vragen beantwoorden ook in de discussie rood/groen.  

Henni: In Harlingen zijn er zorgen over de samenwerking met Groen Links. We moeten de discussie 

vooral op inhoud voeren (wonen, duurzaamheid, asielzoekers, mensen op de vlucht voor 

natuurrampen) we moeten samen met landelijk, gewest , Statenfractie, Wetterskip e.d. in gesprek.  



 
 

 

Habtamu: De inhoud is belangrijk, zo goed mogelijk sociaal en groen. Samen werken aan de inhoud, 

gesprekken blijven houden. Het is niet zwart wit.  

Hester sluit aan bij wat Habtamu zegt. Ze was aanwezig bij de avond met partijvoorzitters van alle 

gewesten en Esther Mirjam Sent. De tegenstanders  moeten wel gehoord  worden.  Wat is de rode 

draad van ons allen.  

Anderen steunen dit, er is wellicht te weinig aandacht geweest voor de sceptici. Goede gesprekken 

met over en weer argumenten en luisteren. Je verdiepen in de argumenten van tegenstanders 

samenwerking. Niet alleen de vraag over samenwerking maar ook het tempo waarin dit nu gebeurt.  

Valkuil in de partij is het gerommel intern, daar hebben we nu niks aan.  

We moeten een partij blijven waar in iedereen mee kan doen. Oog houden voor een bredere linkse 

samenwerking.  

 

Conclusie: we hadden graag meer tijd gehad voor discussie Rood/Groen maar landelijke 

ontwikkelingen versnellen het proces.  

Vraag van Trees aan het Gewestelijk Bestuur om meer inhoudelijke gesprekken te organiseren 

Hester brengt nog in dat na het besluit om samen te werken met Groen Links er landelijk 1000 

nieuwe leden zijn bij gekomen.   

Vraag over vaarweg naar Ameland, het rapport is vertraagd, heeft dat politieke oorzaak? De tarieven 

in het OV in twee jaar tijd met 20% verhoogd.  

Habtamu geeft aan dat in de tweede kamer over Ameland door de PvdA vaak vragen worden gesteld 

en we door de korte lijnen hier vaak als eerste mee zijn. Het staat hoog op de agenda. Helemaal mee 

eens dat de betaalbaarheid en bereikbaarheid van het OV en de voorzieningen op het platteland 

behouden moeten blijven. Voor mensen die van OV afhankelijk zijn moet er een goede en betaalbare 

OV verbinding zijn. OV is een te belangrijk onderwerp om aan de BBB over te laten. 

4. Ronde overig.  

Henni brengt de verhoging van de afdrachten van raads- en statenleden aan de orde. Als we niet 

alleen pensionado’s als volksvertegenwoordiger willen dan moet het financieel voor jongeren wel 

mogelijk zijn  om minder te werken of oppas te financieren.  

Wellicht weten Jitze Bakker en Annemarie Ruessen (die namens Fryslân in de verenigingsraad zitten) 

hierover meer, het gewestelijk bestuur gaat dit navragen.  

Wolter stelt vraag over het voornemen om de ziekenhuizen van Sneek en Heerenveen te verplaatsen 

naar één locatie in Joure. Dit leeft heel er in de bevolking. Is dit een onderwerp dat landelijk speelt? 

Habtamu antwoordt dat hij direct met Marianne Poelman, wethouder SWF, heeft gebeld. 

Bereikbaarheid van zorg is belangrijk. Het is geagendeerd en komt na het reces aan de orde. 

Daan Olivier heeft hierover in PS schriftelijke vragen gesteld. Trees: Ook in SWF wordt actie 

ondernomen. Dit moet je provinciaal opnemen. Habtamu: Eens, er moet een landelijk dekkend 

netwerk zijn. Ziekenhuisbesturen hebben nu bijna een monopolie positie.  



 
 

 

5. Inventarisatie welke vragen staan nog open? 

Vraag aan Jan en Wietze, waarom komen jullie nu met deze petitie? Jammer dat het zo lijkt alsof er 
verdeeldheid is. 
 
Jan antwoordt, onze petitie is niet meer en minder dan een waarschuwing om de sociale waarden, 
beginselen van de PvdA te waarborgen. We zijn niet tegen samenwerking, tegen fuseren wel 
. 
Wietze vult aan, als het kan dan een bredere samenwerking op links niet alleen met Groen Links.  
 
Op de vraag waarom nu, komt geen antwoord. Wietze antwoordt, de timing hebben wij niet bedacht. 
De aanleiding zijn de signalen van Lutz en Henk Nijboer. 
 
Volgens Habtamu wordt er niet aan een fusie gedacht, natuurlijk zijn ze ook in de Tweede Kamer 
voor een bredere linkse samenwerking maar op de hand die we uitstaken naar de SP kregen we een 
vuist terug. Ook gaf Esther Miriam in de bijeenkomst met de voorzitters aan dat er van een fusie 
absoluut geen sprake is, versterkt Hester het verhaal van Habtamu. 
  
Trees geeft aan dat we door samen te gaan werken met Groen Links we ons ook opnieuw moeten 
gaan uitvinden en het een moment is om een toekomstgerichte hernieuwde koers in te slaan.  
 
Algehele indruk, samenwerking prima, houd de inhoud in de gaten. Sociaal democratie verdedigen.  
Welke idealen zijn keihard nodig. Met elkaar in gesprek blijven.  
 
Arie vat deze discussie samen: De rode draad is met elkaar in gesprek blijven. Een gesprek over de 
gevaren van een mogelijke fusie mag natuurlijk. Misschien is het verstandig om op dit moment de 
aandacht en energie vooral in te zetten op de campagne. Op een goede manier met elkaar de 
verkiezingen in.  
 
6. Evaluatie van de bijeenkomst 
 
Meerdere leden geven aan dat dit een prettige overleg was en hopen dat we dit vaker doen.  
Jan bedankt voor de discussie, er komt een opiniestuk in LC. Elkaar scherp houden! 
 
7. Rondvraag,  
geen 
 
8. Sluiting,  
Arie sluit de vergadering met de woorden. Mooi dat jullie er bij waren het is hopelijk voor het 
Gewestelijk Bestuur een motivatie om dit soort gesprekken vaker te houden 
 
Overgebleven vragen, 
 
Wellicht weten Jitze en Annemarie meer over de afdracht van de raads- en statenleden, het  
gewestelijk bestuur gaat dit navragen.  
 
Vraag van Trees om meer inhoudelijke gesprekken.  
 
Tineke Hemminga 
Gewest Fryslân 

  



 
 

 

 

Gesprek Voorzitters afdelingen PvdA Fryslân. 

Woensdag 16 augustus 2023, 20.00 uur  

Korte samenvatting. 

Aanwezig:  
Gewestelijk bestuur: Hester van der Schaaf en Arie van Barneveld 
Achtkarspelen: Otto Veenstra, Hink Speulman Ooststellingwerf: Marian Jager 
De Fryske Marren: Annemarie Goedmakers Opsterland: Joke Brouwer-Wierda 
Harlingen: Henni van Asten Smallingerland: Bert van der Meulen 
Heerenveen: Frans Bouwers Sudwest- Fryslan: Wigle Sinnema 
Leeuwarden: Marieke de Boer Tytsjerksteradiel, Douwe Hoogland, Harke Heida 
NoardEast Fryslan: Peter Hans-Jurgen Sauerman Weststellingwerf: Minke Postma 
  
Niemand aanwezig uit de afdeling:  
Ameland, Dantumadiel, Terschelling, Waadhoeke, Vlieland en Schiermonnikoog 

 

 

Korte samenvatting van de digitale bijeenkomst met de voorzitters van de afdelingen van Fryslân. 

× 12/16 afdelingen van Fryslân waren aanwezig, Door vakantie enkele afdelingen niet aanwezig. 

× Grote zorgen bij enkele afdelingen die te klein of geen bestuur hebben.  

x Roep om samenwerking met andere afdelingen en samenwerking met het Gewestelijk Bestuur. 

× Dringend behoefte aan duidelijkheid over komende verkiezingscampagne: Maar: elke afdeling kan 

apart of met GroenLinks campagne voeren  . 

× Uiteenlopende ideeën en ervaringen bij achterban over samenwerking (Groen)Links 

× Wens naar (meer) inhoudelijke bijeenkomsten 

× Gewest moet/mag meer initiëren. 

× Afdelingen kijken ook al naar GR2026 

Het Gewestelijk Bestuur gaat de wensen (en problemen) verder in kaart brengen en een actieplan 

maken. 

Augustus 2023, Arie van Barneveld 

 


